

國防安全雙週報

第 30 期

- 中國海上民兵在灰色地帶衝突的角色：一個國際法觀點 林聖堯 1
- 從中國大學生同上「四史」思政大課看紅色基因的傳承 李冠成 7
- 中共建黨百年強化對藏控制 陳穎萱 11
- 中共近期反壟斷執行現況之觀察 黃宇松 15
- 近期勒索軟體威脅與美國網路安全政策趨勢 杜貞儀 21
- 美俄外長會議之觀察 汪哲仁 27
- 從特斯拉案觀察中共對科技業之脅迫手法 曾怡碩 31
- 5G 網路建設與地緣政治 王綉雯 35
- 電話不接也不回是怎樣？近期美中軍事熱線問題之觀察 陳亮智 41

臺北市博愛路 172 號
電話 (02) 2331-2360
傳真 (02) 2331-2361

2021 年 6 月 11 日發行



財團法人國防安全研究院
Institute for National Defense and Security Research

本雙週報內容及建議，屬作者意見，不代表財團法人國防安全研究院立場

Contents

<u>The Role of Chinese Maritime Militia in the Gray-zone Conflict: An International Law Perspective</u> <i>Sheng-Yao Lin</i>	1
<u>Observing “Four Histories” in Chinese Universities: Transmission of Red Genes to Next Generation</u> <i>Kuan-Chen Lee</i>	7
<u>CCP Strengthens Its Control on Tibet before the Centenary Celebrations</u> <i>Ying-Hsuan Chen</i>	11
<u>Observations on the Recent Implementation of the CCP’s Anti-monopoly Policy</u> <i>Yu-Sung Huang</i>	15
<u>Trends of Ransomware Threat and U.S. Cybersecurity Policy</u> <i>Chen-Yi Tu</i>	21
<u>An Observation on U.S.-Russia Foreign Ministers’ Meeting</u> <i>Che-Jen Wang</i>	27
<u>Teasing Out China’s Ways of Coercion towards Technology Giants from What the Tesla Has Been Going Through</u> <i>Yi-Suo Tzeng</i>	31
<u>5G Infrastructure and Geopolitics</u> <i>Daphne Shiow-Wen Wang</i>	35
<u>Why Does Beijing Not Answer the Phone? An Observation on Recent U.S.-China Military Hotline</u> <i>Liang-Chih Evans Chen</i>	41

發行人 / 霍守業

總編輯 / 林成蔚

主任編輯 / 曾怡碩 執行主編 / 吳宗翰

助理編輯 / 杜貞儀、洪嘉齡、汪哲仁、

章榮明、謝沛學、曾敏禎